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Město Morkovice-Slížany

ročník - XXIV, číslo 1 - březen 2021

Vážení spoluobčané,
když jsem začátkem roku 2019 poprvé 

v  našem Zpravodaji psal, že prožíváme složi-
té období a  přál Vám mnoho trpělivosti, ani 
v  nejhorším snu by mě nenapadlo, že ještě 
v  roce 2021 nebude situace lepší, ba naopak 
– že bude ještě mnohem horší. Žijeme v čase 
nejistoty a každý se s tím pereme po svém. Jeví 
se, že ústředním tématem tohoto roku bude 
očkování, které zatím probíhá spíše neorgani-
zovaně a chaoticky. Pravdou je, že vláda obce 
neinformuje nebo informace jsou neúplné, 
mění se, není vytvořený návod, jak postupovat 
a spolupráce mezi obcemi a vládou je na bodu 
mrazu. V  posledních týdnech začaly naštěstí 
vystupovat aktivně kraje, a tak se zdá, že se si-
tuace zvolna zlepšuje.

Život jde ale dál a  my si přejeme provést 
naše město i  takovým obdobím. Podstatné je 
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získat další fi nanční prostředky. Při všeobec-
ném propadu daňových příjmů se zaměřuje-
me zejména na projekty, kde je možnost žádat 
o  dotace. Není to jednoduché, zpracování žá-
dostí o dotace je časově i administrativně velmi 
náročné, přesto se nám tato práce daří. Máme 
již příslib dotace na vysokorychlostní internet 
ve Slížanech ve výši 4,9 mil. Kč (z celkových ná-
kladů 6,5 mil. Kč), jsou podány žádosti o dotace 
na rekonstrukci komunikace Nová (celkové ná-
klady 7,5 mil. Kč, dotace 6 mil. Kč), na vybudo-
vání dvou dětských hřišť a pumptrackové dráhy 
(celkem 2 mil., dotace 1,6 mil.), na opravu šaten 
na tribuně (celkem 2,1 mil., dotace 1,5 mil.), na 
vybudování záchytných nádrží na vodu u kou-
paliště (celkem 6,8 mil., dotace 5,8 mil.). Nyní 
čekáme na vyhlášení termínu příjmu žádostí 
o dotace z ministerstva fi nancí, kam připravu-
jeme dvě žádosti: III. etapa rekonstrukce ZŠ 
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Morkovice (celkem 22 mil. dotace 20 mil.) 
a  rekonstrukce střechy bytového domu č.p. 
182 (celkem 2 mil., dotace 1,8 mil.). Přejme si 
všichni, aby žádosti byly úspěšné. Zahájili jsme 
také jednání s novým vedením Zlínského kra-
je, kde hlavním tématem je rekonstrukce ulice 
Kolaříkova. Na tuto stavbu je konečně vydáno 
stavební povolení a  máme předběžný příslib 
o jejím zařazení do krajského rozpočtu na rok 
2022. 

Na závěr přidávám poslední dobou často 
opakované, přesto opravdu upřímné poděková-
ní všem, kteří přispívají ke zvládnutí současné 
kritické situace v  boji s  koronavirem v  našem 
městě. Ať jsou to lékaři a sestry provádějící oč-
kování, lidé darující respirátory nebo ti, kteří se 
„jen chovají nerizikově“ – všem patří dík.

Přeji Vám radost z  příchodu jara, přeji 
pevné zdraví a „opatrujte se“.

Slovo starosty
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice – Slížany č. 13
konaného dne 7.12.2020 v 17.00 hod. 

ve velkém sále sokolovny v Morkovicích

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů městského zastupitelstva
Omluveni: Mgr. Barnetová, Ing. Pěnčíková (dostavila se v průběhu za-
sedání)

Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 12 byl schválen jednomyslně.

Návrhová komise: MUDr. Chvátalová, J. Vinklárek
Ověřovatelé zápisu: Ing. Rábek, Vl. Štětina

Program: 1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady města
 3. Rozpočtové opatření č.8
 4. Rozpočet na rok 2021
 5. Strategický rozvojový plán města Morkovice-Slížany
 6. Žádost o dotaci z MMR na rekonstrukci místní komuni-

kace ul. Nová
 7. Žádost o dotaci z MMR na vybudování dětských hřišť
 8. Obecně závazná vyhláška č.1/2020 o  stanovení systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů vznikajících na území města  
Morkovice-Slížany, včetně nakládání se stavebním odpa-
dem. 

 9. Obecně závazná vyhláška č.2/2020 o stanovení poplatku 
za shromažďování, sběr, přepravu, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů.

 10. Obecně závazná vyhláška č. 3/2020, kterou se stanoví 
systém komunitního kompostování a způsob využití zele-
ného kompostu k údržbě a obnově veřejné zeleně na území 
města Morkovice-Slížany. 

 11. Finanční dar pro Sociální služby Pačlavice, p.o. 
 12. Změna termínů veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí in-

vestiční dotace pro FC Morkovice, z.s.
 13. Majetkoprávní úkony

Program byl schválen jednomyslně.

II. Projednávání programu
1. Zpráva o plnění usnesení
Usnesení č. 6,7,8/12/20
Bezúplatný převod pozemků v k.ú. Morkovice a Slížany od ČR, Úřad 
pro zastupování státu ve věcech majetkových. Jedná se o pozemky p.č. 
1395/20, jiná plocha o výměře 53 m2  v k.ú. Morkovice, p.č. 457/17, 

ostatní komunikace o výměře 53 m2 v k.ú. Slížany, p.č. 436/22, ostatní 
komunikace o výměře 4 m2 v k.ú. Slížany.
Smlouvy jsou zaslané na Úřad pro zastupování státu.

Usnesení č. 9/12/20
Prodej pozemku p.č. 1964/1, ovocný sad o výměře 460 m2 v k.ú. Mor-
kovice Ing. Kříčkovi
Smlouva nebyla podepsána, nebyl dodělán geometrický plán.

Usnesení č. 10,11,12/12/20
Prodej pozemku p.č. 435/36, zahrada o výměře 127/ m2 v k.ú. Slížany 
slečně Zápařkové, p.č. 312, zahrada o výměře 465 m2 v k.ú. Morkovice 
paní Markové, p.č. 177 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 1029 m2, 
jehož součástí je budova s číslem popisným 130, stavba občanské vyba-
venosti, pozemku p.č. 178, ostatní plocha o výměře 996 m2 a pozemku 
p.č. 181/3, ostatní plocha o výměře 33 m2 v k.ú. Slížany, panu Ludvíku 
Mazurovi s tím, že budova s č.p. 130 bude odstraněna a pozemky vyu-
žity k výstavbě s účelem dle platného územního plánu.
Smlouvy jsou podepsané a odeslané na vklad do katastru nemovistostí.

Usnesení č. 13/12/20
Prodej pozemku p.č. 1394, ostatní plocha o předpokládané výměře cca 80 
m2 a p.č. 1395/1, ostatní plocha o předpokládané výměře cca 510 m2 v k.ú. 
Morkovice manželům Kočířovým.
Bude nahrazeno novým usnesením.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o plnění 
usnesení.
Hlasování:. Schváleno jednomyslně

2. Zpráva o činnosti rady města od 11.9.2020 do 30.11.2020
Zápisy z  jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a usnesení jsou 
zveřejněna na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o  činnosti 
rady města za období od 11.9.2020 do 30.11.2020
Hlasování: Schváleno jednomyslně

3. Rozpočtové opatření č.8 – příloha č.1
V průběhu projednávání bodu č. 3 se dostavila na zasedání Ing. Pěnčíková. 
Počet přítomných zastupitelů: 14

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření č. 8 
dle přílohy č.1, kterým se celkové příjmy zvyšují o 1 478 732 Kč, celkové 
výdaje zvyšují o 755 268 Kč a fi nancování se mění o – 2 234 000Kč
Hlasování: Schváleno jednomyslně

4. Rozpočet na rok 2021 – příloha č.2
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet na rok 2021 dle 
přílohy č.2 s celkovými příjmy ve výši 52 094 000Kč a celkovými výdaji ve 
výši 49 227 000Kč a fi nancování ve výši 2 867 000Kč. Současně zastupitel-
stvo ukládá radě města promítnout dopady daňových změn do rozpočtu 
města a to na základě výsledku jednání poslanecké sněmovny o zrušení 
superhrubé mzdy od 1.1.2021. Dále ukládá radě města svolat mimořádné 
jednání zastupitelstva ke změnám rozpočtu na rok 2021.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

5. Strategický rozvojový plán města Morkovice-Slížany – příloha č. 3
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje strategický rozvojový plán 
města Morkovice-Slížany dle přílohy č.3.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

6. Žádost o dotaci z MMR na rekonstrukci místní komunikace ul. Nová 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje podání žádosti o dotaci na 
rekonstrukci místní komunikace ul. Nová v Morkovicích z programu Pod-
pora obnovy a rozvoje venkova, dotační titul Podpora obnovy místních ko-
munikací, vyhlašovaný Ministerstvem pro místní rozvoj ČR.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

7. Žádost o dotaci z MMR na vybudování dětských hřišť.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje podání žádosti o  dota-
ci na vybudování dětských hřišť a  to na koupališti, na ul. Záhumenice 
a pumptrackové dráhy u cyklostezky v Morkovicích, z programu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova, dotační titul Podpora budování a obnovy míst 
aktivního a pasivního odpočinku, vyhlašovaný Ministerstvem pro místní 
rozvoj ČR.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

8. Obecně závazná vyhláška č.1/2020 o stanovení systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a  odstraňování komunálních odpadů 
vznikajících na území města Morkovice-Slížany, včetně nakládání se staveb-
ním odpadem. Bylo nutné provést úpravu v návaznosti na zrušení systému ME-
SOH a změny v souvislosti s novou vyhláškou města o komunitním kompostování. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku 
č.1/2020 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, vy-
užívání a odstraňování komunálních odpadů vznikajících na území města 
Morkovice-Slížany, včetně nakládání se stavebním odpadem, dle přílohy č.4
Hlasování: Schváleno jednomyslně

9. Obecně závazná vyhláška č.2/2020 o stanovení poplatku za shromaž-
ďování, sběr, přepravu, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů. Bylo nutné provést úpravu v návaznosti na zrušení systému MESOH 
a tím zrušení úlevy na poplatníka za EKO body.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku 
č.2/2020 o stanovení poplatku za shromažďování, sběr, přepravu, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů, dle přílohy č.5
Hlasování: Schváleno jednomyslně

10. Obecně závazná vyhláška č. 3/2020, kterou se stanoví systém komu-
nitního kompostování a způsob využití zeleného kompostu k údržbě 
a obnově veřejné zeleně na území města Morkovice-Slížany. Nová vy-
hláška města upravuje stávající systém komunitního kompostování zavede-
ného ve městě dle současně platné legislativy.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhláš-
ku č. 3/2020, kterou se stanoví systém komunitního kompostování a způ-
sob využití zeleného kompostu k údržbě a obnově veřejné zeleně na území 
města Morkovice-Slížany, dle přílohy č.6.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

11. Finanční dar pro Sociální služby Pačlavice, p.o. Na základě žádosti 
o fi nanční příspěvek na provoz Domova pro seniory a Domova se zvláštním 
určením, kde jsou umístěni i občané našeho města, kteří mají stále trvalý pobyt 
v našem městě (7 občanů) bylo v radou města doporučeno schválit fi nanční 
dar ve výši 70 000Kč.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje fi nanční dar pro Sociální 
služby Pačlavice, p.o. ve výši 70 000Kč.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

12. Změna termínů ve veřejnoprávní smlouvě o  poskytnutí investiční 
dotace pro FC Morkovice, z.s.
 Není rozhodnuto, jakým způsobem bude MŠMT akceptovat žádost FC o pro-
dloužení termínu dokončení akce do roku 2021. Vzhledem k nastalé situaci 
s covid-19 nebylo možné dodržet termín uvedený ve veřejnoprávní smlouvě 
v bodě 2.2. a to, že fi nanční prostředky lze použít na úhradu nákladů nejpoz-
ději do 30.11.2020.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje dodatek k  veřejnopráv-
ní smlouvě s FC Morkovice, kterým se termín poskytnutí dotace mění na 
30.4.2021, termín úhrady dodavateli se mění na 15.5.2021 a termín vyúčto-
vání dotace se mění na 30.6.2021.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

13. Majetkoprávní úkony:  
13 a) Zrušení usnesení zastupitelstva č. 13/12/20 ze dne 21.9.2020 , kte-
rým Zastupitelstvo města schválilo prodej nemovitosti, a to části pozemku  
p.č. 1394 ostatní plocha o předpokládané výměře cca 80 m2  a p.č.1395/1 
ostatní plocha o předpokládané výměře cca 510 m2  v k.ú. Morkovice, které 
vzniknou geometrickým plánem do SJM  Bc. Romanu Kočířovi paní Lence 
Kočířové, Trávníky 841, Morkovice  za dohodnutou kupní cenu ve výši 363 
Kč/m2 bez DPH. Z důvodu chybějící formulace usnesení o předkupním právu 
města je nutné toto doplnit. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ruší usnesení č.  13/12/20 ze dne 
21.9.2020 , kterým Zastupitelstvo města schválilo prodej nemovitosti, a to 
části pozemku  p.č. 1394 ostatní plocha o předpokládané výměře cca 80 
m2  a p.č.1395/1 ostatní plocha o předpokládané výměře cca 510 m2  v k.ú. 
Morkovice, které vzniknou geometrickým plánem do SJM  Bc. Romanu 
Kočířovi paní Lence Kočířové, Trávníky 841, Morkovice  za dohodnutou 
kupní cenu ve výši 363 Kč/m2 bez DPH.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

13 b) Kupní smlouva a Smlouva o předkupním právu věcném na prodej ne-
movitosti, a to pozemku  p.č. 1395/99 ostatní plocha o výměře 605 m2 v k.ú. 
Morkovice, který vznikl geometrickým plánem č. 1360-338/2020 ze dne 19.11. 
2020 , a to sloučením dílu a) o výměře 67 m2 , který byl oddělen z pozemku p.č. 

1394 a dílu b) o výměře 538 m2 , který byl oddělen z pozemku p.č. 1395/1 man-
želům Bc. Romanu Kočířovi a paní Lence Kočířové, Trávníky 841, Morkovice 
za dohodnutou kupní cenu ve výši 363 Kč/m2 bez DPH. Město Morkovice – 
Slížany si zřizuje překupní právo  k pozemku p.č. 1395/99 na dobu 10 let. Jedná 
se o pozemek v podnikatelské zóně za nádražím vedle pana Mazura na výstavbu 
Pizzerie. Vzhledem k tomu, že část pozemku je ve svahu byla přepočítána cena 
ze 450Kč/m2, která byla v záměru prodeje, na cenu za m2pozemku 363Kč/m2.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej nemovitosti kupní 
smlouvou a smlouvou o předkupním právu věcném na prodej nemovitosti, a to 
pozemku  p.č. 1395/99 ostatní plocha o výměře 605 m2 v k.ú. Morkovice, který 
vznikl geometrickým plánem č. 1360-338/2020 ze dne 19.11. 2020 , a to slouče-
ním dílu a) o výměře 67 m2 , který byl oddělen z pozemku p.č. 1394 a dílu b) o vý-
měře 538 m2 , který byl oddělen z pozemku p.č. 1395/1, manželům Bc. Romanu 
Kočířovi a paní Lence Kočířové, Trávníky 841, Morkovice za dohodnutou kupní 
cenu ve výši 363 Kč/m2 bez DPH s tím, že Město Morkovice – Slížany si zřizuje 
předkupní právo  k pozemku p.č. 1395/99 v k.ú. Morkovice na dobu 10 let.
Hlasování: Schváleno jednomyslně
 
13 c) Kupní smlouva a Smlouva o předkupním právu věcném na prodej ne-
movitosti, a to pozemku  p.č. 1395/100 ostatní plocha o výměře 797 m2 v k.ú. 
Morkovice, který vznikl geometrickým plánem č. 1360-338/2020 ze dne 
19.11. 2020 , který byl oddělen z pozemku p.č. 1395/1 panu Pavlu Babáko-
vi, Olejna 785, Morkovice za dohodnutou kupní cenu ve výši 363 Kč/m2 bez 
DPH. Město Morkovice – Slížany si zřizuje překupní právo k pozemku p.č. 
1395/100 na dobu 10 let.  Jedná se o pozemek v podnikatelské zóně za nádra-
žím, kde by měly vzniknout sklady ke stávající mu objektu kovárny na Nádražní 
ulici. Vzhledem k tomu, že část pozemku je ve svahu byla přepočítána cena ze 
450Kč/m2, která byla v záměru prodeje, na cenu za m2pozemku 363Kč/m2.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej nemovitosti kupní 
smlouvou a smlouvou o předkupním právu věcném na prodej nemovitosti, 
a to pozemku p.č. 1395/100 ostatní plocha o výměře 797 m2 v k.ú. Morkovi-
ce, který vznikl geometrickým plánem č. 1360-338/2020 ze dne 19.11.2020 
, kde byl oddělen z pozemku p.č. 1395/1 v k.ú. Morkovice, panu Pavlu Ba-
bákovi, Olejna 785, Morkovice za dohodnutou kupní cenu ve výši 363 Kč/
m2 bez DPH s tím, že Město Morkovice – Slížany si zřizuje překupní právo 
k pozemku p.č. 1395/100 v k.ú. Morkovice na dobu 10 let. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně

13 d) Záměr prodeje budovy č.p.396 na ul. Uhřická. Jedná se o budovu sídla 
TSM p.o., kde jsou v současnosti kanceláře a sběrný dvůr. Z důvodu pláno-
vaného stěhování sběrného dvora i kanceláří do bývalého areálu komunálu 
se řeší prodej této budovy.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ukládá radě města zveřejnit záměr 
prodeje nemovitosti, a to pozemků p.č. 1500/1 a 1500/2 v k.ú. Morkovice vč. 
staveb za cenu minimálně dle odhadu tržní ceny. 
Hlasování: 13 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. Mg. Pe-
šáková hlasovala proti návrhu.
Návrh usnesení byl přijat.

13 e) Žádost o prodloužení termínu na podání návrhu na vklad k zápisu 
stavby do KN paní Jolany Churé, bytem Kolaříkova 707, Morkovice.
V kupní smlouvě ze dne 11.11.2015, kterou město prodalo žadatelce poze-
mek na výstavbu RD na ul. Jabloňová bylo v čl. VIII. Sankce uvedeno, že 
kupující podá návrh na vklad do KN k zápisu stavby do 30.11.2020 jinak 
bude mít sankci 200.000Kč splatnou do 15.12.2020. Tato sankce se dávala do 
smluv z důvodu, aby nedocházelo ke spekulativnímu prodeji pozemků za-
investovaných městem a stavebník na pozemku do 4 let postavil RD. Účelu 
bylo dosaženo, RD je před kolaudací a žadatelka navrhuje zápis stavby s ter-
mínem do 28.2.2021. Stavbu nestihla dokončit z důvodu epidemiologické 
situace COVID-19, jak uvádí v žádosti.
Vzhledem k termínu podání žádosti je možností zastupitelstva pouze pro-
minout nebo neprominout sankci. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prominutí sankce plynoucí 
ze smlouvy o prodeji pozemku ve výši 200 000 Kč paní Jolaně Churé Kola-
říkova 707 a to proto, že účelu smlouvy, tj. stavba rodinného domu bylo již 
dosaženo. Zdržení podání návrhu na vklad zápisu do katastru nemovitostí 
bylo způsobeno nemocí COVID -19.
Hlasování: Schváleno jednomyslně

Zasedání skončeno v 19.00 hod.
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M o r k o v i c e  -  S l í ž a n y

Stav obyvatel k 01.01.2020 celkem 2864 osob
-  přírůstek 128         
-  úbytek 118       
Celkem k 31. 12. 2020 2874 osob

Zpracovala dne 25.02.2021  
Jana Holečková, DiS.

Městský úřad Morkovice-Slížany
evidence obyvatel, matrika

Stav obyvatel Morkovice-Slížany, 
část  M o r k o v i c e

Stav obyvatel Morkovice-Slížany, 
část  S l í ž a n y

Přírůstek
- narozen /M-18, Ž-10/ 28 osob
- přihlášen /M-34, Ž-30/ 64 
- přehlášen ze Slížan /M-4, Ž-9/ 13 
celkem přírůstek 105  osob

Úbytek
- úmrtí /M-9, Ž-15/ 24 osob
- odhlášen /M-28, Ž-31/ 59
- přehlášen do Slížan /M-3, Ž-5/ 8
celkem úbytek 91 osob

Stav obyvatel v Morkovicích k 01.01.2020 2492 osob
přírůstek 105
úbytek 91

Stav k 31. 12. 2020 2506 osob  

Přírůstek
- narozen /M-2,  Ž-1/ 3 osob
- přihlášen /M-4,  Ž-8/ 12
- přehlášen z Morkovic / M-3, Ž-5/ 8
celkem přírůstek 23  osob

Úbytek
- úmrtí /M-3, Ž-4/ 7 osob
- odhlášen /M-3, Ž-4/ 7 
- přehlášen do Morkovic /M-4, Ž-9/ 13
celkem úbytek 27  osob

Stav obyvatel ve Slížanech k 01.01.2020 372 osob
přírůstek 23
úbytek 27

Stav k 31. 12. 2020 368 osob

Morkovský hřbitov s novou zelení

Zdejší hřbitov je významným místem v našem městě a jeho návštěva 
vybízí k zamyšlení i rozjímání. Vzpomínáme zde na naše blízké a přátele. 
Přejeme si, aby každá jeho část byla udržovaná a byla místem důstojným 
a krásným.

Nedílnou součástí hřbitova je zeleň. Nejvíce stromů na hřbitovech 
tvoří převážně lípy. Také náš hřbitov je jimi osázen a  my jsme svědky 
toho, že v současné době nám lípy působí problémy. Stromy mají své stáří, 
jejich kořeny prorůstají do pomníků, které praskají a hroutí se. Značnou 
potíž způsobuje lepkavá hmota, která je velmi úporná a  její odstranění 
z náhrobků je obtížné, někdy i nemožné. Proto se zástupci města rozhod-

li pro novou výsadbu zeleně. Při jednání s odborníky byla doporučena 
velmi rozšířená odrůda javoru (Acer platanoides), který vytváří pravidel-
nou kulovitou až ploše kulovitou korunu. Je možné vysadit jej jako so-
litér nebo v menších skupinách. Hojně se využívá pro řadovou výsadbu 
v místech s omezeným prostorem. V 50 letech dosahuje průměru 4 až 
5m. Vyšší dřeviny na hřbitově budou skýtat příjemný stín a udržovaný 
trávník sjednotí celý prostor. V budoucnu se zaměříme na opravu celé 
hřbitovní zdi.

Pevně věříme, že se nám podaří zrenovovat náš hřbitov ke spokoje-
nosti nás všech.
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NAŠEL SE PES, KAM S NÍM?

NEPLAŤ ZBYTEČNĚ – ODHLAS VČAS SVÉHO PSA !
Upozornění pro držitele psů

Asi každý z nás již někdy našel opuštěného 
psa a nevěděl, na koho se obrátit, aby se situace 
vyřešila co nejrychleji a nejlépe.

Při nálezu psa je potřeba se obrátit na měst-
ský nebo obecní úřad či městskou policii. Obec 
má zákonem stanovenou povinnost postarat se 
o nalezenou věc (tedy i o nalezené zvíře) a měla 

Město Morkovice-Slížany zavedlo obec-
ně závaznou vyhlášku č. 3/2019 o místním 
poplatku ze psů. Ta mimo jiné stanovuje, že 
držitel psa, který je přihlášen nebo má sídlo 
v Morkovicích-Slížanech je povinen platit po-
platek podle uvedené vyhlášky ze psů starších 
3 měsíců.

To znamená, že držitel psa – poplatník, je 
povinen ohlásit na městském úřadě v kanceláři 
evidence místních poplatků nejpozději do 30. 
dnů skutečnost, že nabyl psa staršího tří měsíců 
nebo že má v držení psa staršího tří měsíců.

Taktéž je povinen ve lhůtě 30. dnů ohlásit 

by mít nějaký kotec, kde se pes dočasně umístí. 
V případě strážníků je pes po převzetí předán 
do příslušného útulku. Pokud se obec o zvíře 
odmítne postarat, kontaktujte Policii ČR a po-
žádejte je o  asistenci, neboť volně pobíhající 
pes může ohrožovat lidi nebo představovat 
nebezpečí pro účastníky silničního provozu. 

V  Morkovicích – Slíža-
nech se lze obracet na 
Technické služby města 
Morkovice – Slížany, tel: 
608 034 104.

Je také možnost, abys-
te celou situaci vyřešili 
sami ze své dobré vůle. 
Vezměte pejska k nejbliž-
šímu veterinárnímu léka-
ři, pokud bude mít pes čip, 
veterinární lékař nahlédne 
do databáze veterinárních 
lékařů a  najde tam kon-
takt na majitele, který je 
uveden v pet pasu (očko-
vacím průkaze).

Čip můžete také zjis-
tit na policejní stanici, 
kde zkontrolují, jestli má 
pejsek čip. Pokud má, je 
potřeba si číslo čipu za-
psat a doma pak toto číslo 
dohledat v  níže uvede-
ných registrech, kde by na 
vás měl vyskočit kontakt 
na majitele nebo chova-
tele. 

Pokud zjistíte, že čip 
není registrovaný, je po-
třeba pejska vyfotit a s co 
nejpřesnějším popisem 
nechat zveřejnit na webo-
vých stránkách města 
(obce), sociálních sítích, 
Psím detektivovi a  také 

třeba vyhlásit místním rozhlasem. Je potřeba 
uvést i  místo či kontakt, na kterém si majitel 
může psa vyzvednout.

Kámen úrazu dost často bývá ten, že pes je 
sice očipovaný, ale čip není nikde registrovaný.

Od 1.  ledna 2020 vstoupila na základě 
novely veterinárního zákona č.  302/2017 Sb. 
v  účinnost povinnost označovat psy na území 
České republiky mikročipem. Štěňata musí být 
označena nejpozději do tří měsíců věku. Pokud 
přecházejí k novému majiteli dříve než ve třech 
měsících věku, musí v momentu přechodu být 
již označena. Mikročipem nemusí být označeni 
psi, kteří mají jasně čitelné tetování provedené 
před 3. 7. 2011.

Za psa bez označení hrozí správní říze-
ní s  uložením až 50tisícové pokuty. Navíc od 
1.  ledna 2020 je povinné očkování psa proti 
vzteklině platné pouze v případě, že je pes ozna-
čený mikročipem.

Je povinností majitele postarat se nejen o či-
pování, ale také o registraci čipu!

Zde jsou registry, kde můžete čipy svých psů 
registrovat, pomůžete tak v případě nálezu psa 
rychlejšímu návratu k majiteli.
• Národní registr  (narodniregistr.cz)
• Back Home (backhome.cz)
• Pet Family - centrání registr zvířat (central-

niregistrzvirat.cz)
• Evidence psů - centrání registr psů v  ČR 

(evidencepsu.cz)
• Centrální evidence zvířat a věcí ČR (iden-

tifi kace.cz)
• Český registr zvířat CZPETNET (czpetnet.

cz)
• IFTA - Mezinárodní centrální registr zvířat 

(ift aregistr.cz)
• Registr mikročipů (registrmikrocipu.cz)
• Registr zvířecích čipů, známek a  tetování 

(cipy-znamky.cz)
Bc. Lenka Obrtelová

(kynologiemorkovice.webnode.cz)

zánik této poplatkové skutečnosti. To znamená, 
že např. pes uhynul, byl utracen, že se pejsek 
ztratil nebo byl darován někomu jinému.

Na co se bohužel často zapomíná jsou dvě 
situace:
1. když se držitel psa odhlásí z trvalého po-

bytu z Morkovic-Slížan do jiného místa 
pobytu, ale neodhlásí pejska z evidence 
nebo neohlásí změnu jeho nového držitele 
v Morkovicích-Slížanech (např. v rámci ro-
diny),

2. když držitel pejska zemře a pozůstalí neo-
známí, co se dál s pejskem tohoto držitelem 

stalo (zda se změnil jeho držitel, nebo byl 
darován, či dán do útulku, apod.).

Žádáme tímto všechny držitele pejsků, aby 
ustanovení obecně závazné vyhlášky dodržova-
li, všechny změny hlásili včas v termínu do 30. 
dnů.

Nenechávejte ohlášení změn na pozdější dobu!
Neplaťte vyšší poplatek za psa, když nemusíte !

Romana Jablunková
správa místních poplatků

Městský úřad Morkovice-Slížany
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Farnost Morkovice

Vážení občané a farníci z Morkovic-Slížan,
v loňském roce došlo ve farnosti Morkovice ke změně kněží. Po šesti 

letech služby odešel P. Jan Ston na nové působiště do Luhačovic a v Mor-
kovicích, Pačlavicích a Prasklicích jsem byl ustanoven farářem já. Jsem 
rád, že se mohu v tomto zpravodaji krátce představit. Jmenuji se Jan Plodr 
a pocházím z Napajedel. Než jsem vstoupil do kněžského semináře a vy-
studoval teologickou fakultu Univerzity Palackého v Olomouci, studoval 
jsem dopravní stavitelství na SPŠ stavební ve Zlíně. Po vysvěcení na kně-
ze (v roce 2000) jsem byl kaplanem v Přerově a v Kroměříži 
u svatého Mořice. V roce 2002 jsem nastoupil do Krásenska 
u Vyškova, kde jsem působil 18 let. Ve vyškovském děkanátu 
jsem byl také kaplanem pro mládež a několik let spolupra-
coval s centrem pro rodinu, věnoval se přípravě snoubenců 
a  duchovnímu doprovázení manželských párů a  rodin. Od 
loňského léta se mým novým působištěm staly zdejší farnosti. 

Přicházím v době, kdy jsou omezeny kontakty mezi lid-
mi, konání setkání a bohoslužeb. Těším se proto na časy, kdy 
pandemie skončí a budeme se moci více seznámit a spolupra-
covat na životě a dění v Morkovicích-Slížanech. V této době 
mohou kněží sloužit bohoslužby pro omezený počet účastní-
ků a konat individuální návštěvy. Proto farnost ve spolupráci 
s místní fi rmou Skamanet zajistila přímé přenosy bohoslužeb 
na internetu z  morkovického kostela svatého Jana Křtite-
le. Můžete je sledovat na YouTube: Římskokatolická farnost 
Morkovice. Pokud byste měli zájem o  individuální setkání 
s knězem, můžete si ho domluvit na novém telefonním čísle, 
které nyní farnost Morkovice používá: 731 621 157. Aktuální 
informace ze života farnosti můžete najít na webových strán-
kách farnost-morkovice.cz.

Blíží se Velikonoce, nejdůležitější křesťanské svátky. Jsou 
oslavou víry ve zmrtvýchvstání Ježíše Krista. Když se pta-
li zpěváka irské rockové skupiny U2 Bono Voxe, co si myslí 
o Ježíši Kristu, řekl: „Buď je to Boží Syn, nebo blázen, který 
ovlivnil polovinu lidí, kteří žili na naší planetě. A já odmítám 
věřit, že by se všichni ti lidé mýlili a věřili v blázna. Já věřím, 
že je to Boží Syn.“ Jsou lidé, kteří věří pro víru svých rodičů, 
příbuzných a přátel, ale jsou i lidé, kteří věří proto, že prožili 
osobní setkání s Bohem. Vzpomněl jsem si na to, když jsem 
navštěvoval nemocné a jedna zdejší žena vysokého věku mi 

říkala: „Víte, pane faráři, já věřím, protože mi Pán Ježíš v životě mnoho 
pomohl. Nedal mi vždycky, co jsem chtěla, ale pokaždé mi dal sílu zvlád-
nout těžkosti, které život přináší.“

Na závěr bych vám chtěl popřát, abyste i vy, kteří jste se dočetli až 
k těmto řádkům, objevili a zažili ve svém životě, že Ježíš je Boží Syn, kte-
rý přišel, aby nám byl oporou na naší cestě k věčnému životu. Rád bych 
k tomu přispěl svojí službou.

Jan Plodr, farář římskokatolické farnosti Morkovice
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FC Morkovice

Tělocvičná jednota Sokol Morkovice

Zdravím všechny občany a  příznivce FC 
Morkovice. Rok 2021 nezačal pro nikoho tak, 
jak by si představoval a chtěl a to ani pro sport. 
Kvůli nařízení vlády jsou všechna sportoviš-
tě na neprofesionální úrovni uzavřena a  tak 
nemůžeme sportovat, tak jak bychom chtěli 
a bylo by za normálních okolností obvyklé. Ni-
kdo ani nevíme, kdy a co bude umožněno. Bo-
hužel toto období odnášejí hodně děti, kterým 
chybí pohyb, a věřím, že se všichni na sport těší 
a  po zlepšení situace se potkáme při sportu. 
Měli jsme naplánované tréninky, zápasy, sou-

U příležitosti výročí 150 let od založení Tělocvičné jednoty Sokol Morkovice 
byla vydána Výroční  turistická vizitka V S6. V případě zájmu je vizitka 

k dostání na tel. 603320963, 606029595 nebo email: sokolmorkovice@post.cz.

středění, turnaje a další aktivity, ale bohužel se 
nic nemohlo a ani nemůže uskutečnit. Snad se 
situace co nejdříve dostane alespoň trochu do 
původních kolejí a  budeme se moci potkávat 
a sportovat jako dřív.

Pro letošní rok jsme naplánovali něko-
lik akcí pro všechny, tak vyčkáme, jestli bude 
možné některé z nich uskutečnit. Domluvené 
jsou taneční zábavy v  areálu letního kina, na 
začátek prázdnin s kapelou KAMERON (2. 7. 
2021) a na ukončení prázdnin s kapelou PO-
LYGON (27. 8. 2021). Dále máme v plánu mo-

dernizaci prostor bývalého Sport baru (nynější 
klubovny FC Morkovice) v prostorách budovy 
na hřišti a  také dokončení rekonstrukce trav-
natého hřiště, jakmile nám to počasí a situace 
dovolí. Také budeme organizovat brigádu na 
úklid areálu.

Chci do tohoto roku všem lidem popřát 
hlavně zdraví a  pevné nervy a  ať se brzy po-
tkáme na akcích i na sportovištích a můžeme 
fungovat jako před pandemií.

Za FC Morkovice, z. s. 
Ing. David Vlček, DiS., prezident FC
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Schwarzenegger v sukni - Daniela Poláková
Představujeme Morkovčáky část I.

1. Jak byste se představila?
Jmenuji se Daniela Poláková, pocházím 

z Vrchlabí, kde jsem strávila své dětství. Studova-
la jsem obor Brašnář-sedlář. Dříve jsem pracova-
la jako vedoucí v masně a v současnosti pracuji 
jako obchodní manažerka ve společnosti Servis 
a prodej bagrů v Uherském Hradišti. 

2. Co Vás přivedlo do Morkovic?
Už dříve jsem bydlela na Moravě a díky lepší 

nabídce pracovního místa byly Morkovice nej-
výhodnější strategické místo. Odtud se dostanu 
v celkově krátkém čase do jakékoliv naší poboč-
ky.

3. Jak se Vám zde líbí?
Jelikož tady bydlím od července, což je krát-

ká doba na to, abych poznala celkový chod Mor-
kovic, který je jednak ovlivněn covidovou situa-
cí, tak nebylo tolik možností, abych se kulturně 
zapojila do chodu města ať už aktivně nebo jako 
divák. Jinak celkově, co jsem tady v Morkovicích 
zažila, na mě působilo pozitivním dojmem. Do 
budoucna bych se chtěla zapojit do aktivit města.

4. Jaké jsou Vaše největší záliby a  co Vás 
k nim vedlo?

Mezi mé největší zájmy patří určitě motorky 
a hlavně kulturistika.

V dětství jsem pomáhala tatínkovi na statku, 
kde jsem vyrůstala s bratry, kteří neustále něco 
opravovali. Postupem času jsem začala opravo-
vat s nimi, kde započala má záliba v motorkách. 

V  současné době mi jízda na motorce dodává 
klid a energii. K tomu patří setkávání s dalšími 
nadšenci do motorek, jako jsem já. Těším se na 
Motosraz v Morkovicích, který bude pořádat So-
kol Morkovice a Corvus Corax.

Tvrdou prací na statku jsem se dostala až 
do posilovny, kde jsem zjistila, že zvedám větší 
váhy než ostatní. Toho si všiml majitel posilovny, 
který mě oslovil a nabídl mi účast na závodech 
v bench-pressu v mých pouhých 15 letech, kde 
jsem obsadila 1. místo. Na těchto závodech mě 
zaujal také mrtvý tah, ve kterém pokračuji do-
dnes. Získala jsem spoustu ocenění, avšak pak 
následoval rodinný život. Po čase jsem se k sou-
těžím vrátila.

Zde jsou některé mé úspěchy:
• 13.03.2010 | IPF | umístění: 1. místo | katego-

rie: Ženy do 56kg | výkon: 62,5kg
• 04.12.2010 | vlastní pravidla | umístění: 1. 

místo | kategorie: Ženy | výkon: 85kg
• 18. Mistrovství ČR v  bench-pressu mužů 

a žen, Kuřim
• 17.03.2012 | IPF | umístění: 1. místo | katego-

rie: Ženy do 57 kg | výkon: 90kg
• 20. Mistrovství Moravy v  benčpresu mužů 

a žen, Ostrava
• 12-14.7. 2017 Powerlift ing
• 130 kg Women M1-do 60 kg. 1. Místo 130 kg

Největší zaznamenané rekordy:
• Mrtvý tah - 135kg, kategorie: Ženy do 60kg 
• Bench-press - 95kg, kategorie: Ženy do 60kg

5. Jaké jsou Vaše cíle do budoucna?
V současné době pracuji na zvyšování kon-

dice a plánuji účast na letošním Mistrovství světa 
v Polsku a Mistrovství Evropy ve Skotsku, které 
by se snad mělo letos uskutečnit. Pokud to situ-
ace a zdraví dovolí. Určitě bych se ráda podílela 
i  aktivně zapojila na plánování akcí Morkovic, 
jako jsou například motosrazy, Morkovské chlap, 
Morkoman a jiné kulturní akce.

Velice děkujeme paní Polákové za příjemně 
strávený čas a  obohacující rozhovor. Těšíme se 
na další spolupráci a přejeme mnoho jak pracov-
ních, tak sportovních úspěchů!

Radim Klímek a Adéla PolišenskáRadim Klímek a Adéla Polišenská

Základní umělecká škola Kroměříž
pobočka Morkovice-Slížany pořádá:

TALENTOVÉ ZKOUŠKY – ZÁPIS
na školní rok 2021/2022 v budově školy v následujících dnech a oborech:

• 7. a 8. června – HUDEBNÍ OBOR: zpěv, hra na zobcovou flétnu, klarinet, hoboj, trubku, tenor, tubu, klavír, 
elektrické klávesy, housle, kytaru, elektrickou kytaru a bicí

• 9. června – TANEČNÍ OBOR
• 10. června – VÝTVARNÝ OBOR

VŽDY OD 13:00 DO 17:00
Více podrobností, registrace a elektronická přihláška na www.zuskm.cz/talentove-zkousky
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Oblastní kolo soutěže Dětská porta a Melodie

Tak jako v uplynulých letech uspřádalo Středisko 
volného času, p.o. TYMY Holešov

dne 5. 12. 2020 oblastní kolo soutěže Dětská por-
ta a  Melodie. Soutěž je zaměřena na mladé zpěvá-
ky a hudebníky. S ohledem na aktuální situaci však 
oblastní kolo tentokrát neprobíhalo prezenčně, ale 
formou hudebního videa, které jednotliví soutěžící 
se svými hudebními výkony poslali.

Za ZUŠ Kroměříž, pobočku Morkovice, se sou-
těže účastnili Daniel Tesař z kytarové třídy p. uč. Mi-
lana Vaculíka a Vojtěch Tesař z klávesové třídy p. uč. 
Marka Bubeníčka. Podle rozhodnutí odborné poroty 
soutěže obsadili naši žáci - v  rámci svých kategorií 
- dvě první místa a  současně postup do celostátní-
ho fi nále, které proběhne v březnu 2021 v Českých 
Budějovicích.

Žákům i jejich učitelům blahopřejeme a v celo-
státním fi nále přejeme mnoho úspěchů.

kolektiv učitelů ZUŠ

Aktivity Mateřské školy Morkovice v „jiné době“.

Za současné epidemiologické situace nebylo možné pořádat pro děti 
a účastnit se s nimi jakýchkoliv společných akcí. I přesto, že se nemohli 
akcí zúčastnit ani rodiče dětí, tak i nadále učitelky z  jednotlivých tříd 
připravovaly jednak pestrou vzdělávací nabídku, ale také akce, které si 
děti užily aktivně a  v  radostné atmosféře. Mezi tyto mimořádné dny 
v MŠ jistě patřila Cesta za ježkem Bodlinkou, Uspávání broučků.  Ces-
ta za vánoční hvězdou, Čekání na Ježíška, Královské dopoledne dětská 
zimní olympiáda, a  únorové karnevaly ve všech třídách. Na posledně 
zmiňovanou akci se děti dlouho těšily a připravovaly. Interiéry tříd se 

změnily v jednu velkou pestrobarevnou kulisu. Všichni si užili pravou 
karnevalovou atmosféru v krásných maskách, s tancem a plněním při-
pravených disciplín, jakou byly např. házení barevných kroužků, hry 
s padákem a nafukovacími balonky, prohazování míčků šaškem, navlé-
kání korálků, manipulace s loutkami a hraní divadla dětmi. Děti si za-
sloužily i odměnu v podobě sladkostí a ovocných talířů.

Všichni věříme, že v budoucnu proběhnou tyto aktivity bez mimo-
řádných opatření a omezení.

Za kolektiv MŠ Skácelová Dagmar
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Průzkum vzdělávání při distanční výuce ZŠ Morkovice 2020-21

Základ škola Morkovice provedla prů-
zkum vzdělávání při distanční výuce. Průzku-
mu se zúčastnilo 203 žáků z 3. až 9. ročníků 
ZŠ Morkovice a 190 rodičů žáků z 3. až 9. roč-
níků ZŠ Morkovice. Tímto žákům i rodičům 
děkujeme za velmi cennou zpětnou vazbu a 
podněty. Připomínáme, že zavedená opatření 
nejsou výmyslem naší školy, nýbrž jsou dány 
vládou a škola tato opatření dodržuje. Naše 
škola však v těchto omezených „mantinelech“ 
může pracovat na efektivitě distanční výu-
ky. Neustále pracujeme se zpětnou vazbou a 
optimalizujeme procesy. Oceňujeme, že i ve-
řejnost vidí, že v rámci současné situace tato 
naše snaha má pozitivní efekt na úroveň vzdě-
lávání našich žáků.

- Více než polovina rodičů kontroluje svým 
dětem domácí úkoly denně.

- Necelá polovina dětí je doma sama – zále-
ží na tom, v jakém věku je daný žák.

- Většina rodičů (kolem 70 %) musí svému 
dítěti nějakým způsobem s distanční vý-
ukou pomáhat.

- Až na výjimky nepotřebují žáci soukromé 
doučování.

- Většina rodičů i žáků označuje zadání di-
stanční výuky jako srozumitelné.

- Většina rodičů i žáků má přehled o dílčích 
známkách daného žáka.

- Všichni žáci byly seznámeni s pololetními 
známkami.

- Nadpoloviční většina rodičů i žáků tvrdí, 
že videokonferencí je „tak akorát“. Třetina 
rodičů by chtěla pro své děti více video-
konferencí, což chce pouze 14 % žáků. 
Minimum žáků i rodičů si myslí, že by 
bylo moc videokonferencí.

- Většina rodičů měla pro své děti technické 
vybavení již před zahájením distanční vý-
uky, 27 % vybavení muselo dokoupit, jen 
minimum rodičů si vybavení půjčilo.

- Většina rodičů (57 %) je s organizací di-
stanční výuky ZŠ Morkovice spokojena, 
nespokojeno je 26 % rodičů.

- Většina žáků (62 %) označila, že výuky je 
„tak akorát“, 35 % má dojem, že je výuky 
moc, 3 % si myslí, že výuky je málo.

- Většina žáků (asi 90 %) tráví prací do ško-
ly maximálně 6 hodin denně.

- Pouze 17 % žáků nechodí ven, ostatní trá-
ví venku alespoň nějaký čas.

- Většina žáků (82 %) raději chodí „normál-
ně“ do školy.

- Většině žáků (80 %) chybí jejich spolužáci.
- Více než polovině žáků (61%) chybí i uči-

telé.

S čím jsou spokojeni žáci při distanční výu-
ce? (Průřezový výběr odpověďmi žáků)
• „S ničím.“
• „Docházím na konzultace. To mi moc po-

máhá.“
• „Jsem spokojen se vším.“
• „Jsem spokojená s videokonferencemi.“

• „Jsem spokojený s  videokonferencemi, 
učivo lépe pochopím, když je mi vysvět-
leno (je lepší, když to slyším, než když si 
to musím sám přečíst v  prezentaci nebo 
v  učebnici) - už mě to nebaví být pořád 
doma (trvá to už moc dlouho).“

• „Mám více času.“
• „Můžu být v pohodlí domova.“
• „Můžu si do celého dne hodiny rozvrh-

nou podle sebe.“
• „Můžu vstávat pozdě.“
• „Nejsem spokojen. Trápím se, když mu-

sím být sám doma.“
• „Nemusím vstávat, rozložím si práci po-

dle sebe.“
• „Při distanční výuce jsem spokojená 

s tím, že mám na všechno více času. Jsou 
dny, kdy si můžu přispat.“

• „S ničím.“
• „Se vším jsem spokojen.“
• „S  dobrým přístupem učitelů, když žáci 

danou látku dostatečně nepochopí.“
• „S ničím, protože chci do školy.“
• „S paní učitelkou vždy, když něco nevím 

pomůže mi a vysvětlí mi to.“
• „S testy – při psaní testů distančně a ostat-

ních úkolů na mě není kladen takový tlak 
a  jsem schopen pracovat efektivněji. Ve 
škole mě mnohdy znervózňuje okolí a ne-
vydám takový výkon.“

• „S videokonferencema.“
• „Učíme se samostatnost. Více času na 

úklid a povinnosti třeba venčení psů.“
• „Že jsem celý den doma. Jsem ráda, že ba-

bička vaří obědy, které mi chutnají.“
• „Že mě nevidí učitel.“
• „Že nemusím chodit v roušce a nemusím 

jezdit v autobuse.“
• „Že se můžu učit sama a v klidu si dělat 

referát.“

Nápady žáků pro vylepšení distanční výuky: 
(Průřezový výběr odpověďmi žáků)
• „Aby byla víc zábavná a nesekala se.“
• „Abychom se učili více a rychle.“
• „Méně úkolů.“
• „Bylo by lepší, kdybychom měli zapnuté 

kamery při vyučování.“ 
o Odpověď školy na komentář: „Více 

zapnutých kamer ve videokonferen-
ci bohužel velmi zatěžují datový tok 
a  způsobuje to některým žákům se-
kání zvuku, proto jsou kamery u žáků 
využívány jen občas. Učitel však vyu-
žívá vždy sdílení obrazovky.“

• „Chci do školy.“
• „Já bych chtěla, aby byla každá hodina 

online, vyhovuje mi to víc a víc to pocho-
pím a nemusím pak nic složitě odevzdávat 
a vyplňovat sama.“ 
o Odpověď školy na komentář: „Počet 

videokonferencí je korigován napříč 
školou tak, aby jich nebylo ani moc, 
ani málo. Škola chce kombinovat vi-
deokonference (jakožto živý nástroj 

na vysvětlování a procvičování učiva) 
a  úkoly (jakožto nástroj na procvi-
čování učiva, kdy si každý žák zvolí 
vlastní tempo a  má možnost si sám 
naplánovat pořadí úkolů.)

• „Jsem spokojený.“
• „Když nám učitelé zadávají pracovní listy, 

které máme vyplnit v počítači tak je vět-
šinou zadávají ve formátu pdf do kterého 
se nedá psát a je proto nutné pracovní list 
vytisknout a nebo přepsat a vyplnit ručně 
a pak teprve nafotit a poslat.“ 
o Odpověď školy na komentář: „To je 

dobrý poznatek. V některých předmě-
tech je úkol záměrně zadáván tak, aby 
žák musel dopisovat text ručně a pro-
cvičil tak psaní, popřípadě tím učitel 
eliminuje možnost úkoly vzájemně 
kopírovat.“

• „Klidně by mohlo být víc videokonferen-
cí aby jsme vždycky novou látku probrali 
s učiteli.“ 
o Odpověď školy na komentář: „Stej-

ně jako v běžném vyučování musíme 
tempo výuky korigovat podle všech 
žáků v dané třídě.“

• „Míň videokonferencí“ 
• „Více videokonferencí.“
• „Nic mě nenapadá.“
• „Mohli bysme mít aspoň 1x za čtvrtletí 

online třídnickou hodinu.“
o Odpověď školy na komentář: „I  toto 

máme sami v plánu. Super nápad.“
• „Trošku větší přehled na Moodlu.“

o Odpověď školy na komentář: „Děku-
jeme za všímavý podnět. Moodle je 
velmi složitý systém, na kterém neu-
stále pracujeme. Přestože zde kombi-
nujeme všechny předměty a třídy, na-
víc jednotlivé předměty spravuje více 
učitelů, stále se snažíme pracovat na 
funkčnosti a přehlednosti.“

• „Vyměnit Moodle za něco lepšího, pro-
tože se mi nelíbí Moodle a  je hrozně ne-
přehledným že vidím úkoly pro jiné třídy, 
když si dám sekci známky.
o Odpověď školy na komentář: „Vý-

ukových systémů je na světě sice celá 
řada, ale pouze systém Moodle nám 
umožňuje sdružovat na jednom mís-
tě pro tolik uživatelů spoustu funkcí 
a  možností (prezentace, odevzdávár-
ny, testy, známkování, komentáře, 
videokonference atd.) za minimální 
fi nanční náklady. 

• „Vyhovuje mi to takto.“

S čím jsou spokojeni rodiče při distanční vý-
uce? (Průřezový výběr odpověďmi rodičů)
• „Alespoň nějaký kontakt se spolužáky 

a  paní učitelkou. Trochu mi to ulevilo 
s učením s dítětem.“

• „Dítě má kontakt s paní učitelkou a dětmi 
ze třídy, což je pro ně důležité a  alespoň 
trochu se cítí jako ve škole. Když dítě ne-
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rozumí látce, může se soukromě zeptat.“
• „Dle mého názoru je ve srovnání s jinými 

školami vedena velmi dobře. Systém mo-
odle nám naprosto vyhovuje. Jsem ráda, 
že se syn má možnost denně spojit s paní 
učitelkou. Učivo dovysvětluji minimálně. 
Držím pěsti, ať paní učitelky vše zvlád-
nou a  přeji jim pevné nervy, trpělivost 
a určitě maximálně zaslouženou dovole-
nou.“

• „Jsem spokojen, že vůbec nějaká je.“
• „Jsem spokojená s paní učitelkou. Je trpě-

livá a  vše dětem pěkně vysvětlí. Záleží ji 
na tom, aby děti danou látku pochopily. 
Nezlobí se na ně, pokud něco neví a snaží 
se je motivovat.“

• „Jsem spokojená s  vysvětlením učiva, 
popřípadě se zápisem. Pokud si nejsme 
jisti v  novém učivu, využíváme internet 
a  doučujeme se individuálně. Na někte-
ré předměty jsme zajistili doučování a  to 
nám taky velmi pomáhá. Dále jsem velmi 
spokojená se zpětnou vazbou učitelů, kte-
ří reagují na domácí úkoly a  testy velmi 
rychle a  tím nás utvrzují ve správnosti 
nebo v chybovosti. Velmi se mi líbí úkoly 
formou projektů, kdy se dítě může roz-
hodnout jakou formu zvolí a jak úkol spl-
ní.“

• „Jsme spokojeni, že se střídají videokon-
ference a samostatná práce.“

• „Komunikace učitel a žák.“
• „Můžeme komunikovat s učitelkama.“
• „Nemusíme vysvětlovat novou látku vždy, 

jen když ji děti nepochopí, někteří učitelé 
se ozvou předem pokud nám něco chybí 
,-) díky“

• „Nemůžu říct, že bych byla úplně spoko-
jená s tím, že dítě nechodí do školy. Byla 
bych raději, kdyby do školy chodilo, ale na 
druhou stranu vím, jaká je situace. Dítě je 
otrávené a znuděné. Je vidět, že se po ta-
kové dlouhé době nedokáže plně soustře-
dit na zadané úkoly, hlavně, když je doma 
přes den samo jen se sourozencem.“

• „Online výuka.“
• „Paní učitelka má moc dobrou organizaci 

výuky. Zbytečně je nezahlcuje přebytkem 
úkolů.“

• „Průběžné používání videí a fotografi í.“
• „Rozdělení třídy do 2 skupin. Tím pádem 

více času na každého žáka.“
• „S p. učitelkou XY, která vede pravidelně 

videokonference v  dějepisu a  vše řádně 

vysvětlí a  věnuje se celých 45minut dě-
tem, což je úplně úžasné. I p. učitelka XY 
se dobře věnuje dětem a spojuje se s nimi 
skoro pravidelně. Což je pro mě jako ro-
diče moc důležité a ulehčení od vysvětlo-
vání učiva atd.“

• „S  pravidelným vedením videokonferen-
cí. Myslím, že celá tato situace vede děti 
k samostatnosti při vyhledávání informa-
cí. Systém Moodle je přehledný a pro nás 
vyhovující.“

• „Trpělivosti učitelů.“
• „Učitelé v  hlavních předmětech se snaží 

nové učivo dětem vysvětlit. Když něčemu 
nerozumí můžou se na ně obrátit.“

• „V prvním pololetí nebylo tolik videokon-
ferencí, bylo to náročné po práci sednout, 
a to množství úkolů zkontrolovat a popří-
padě dovysvětlit. Končili jsme většinou ve 
večerních hodinách. Toto pololetí, vlastně 
už od Vánoc je videokonferencí o hodně 
víc, je poznat, že v těchto hodinách učitelé 
s dětmi pracují společně, ubylo samostat-
ných úkolů a i dovysvětlování nového uči-
va. Podle mě, je nynější stav pohodovější 
pro rodiče, které se dětem věnují a kont-
rolují je a pomáhají jim.“

• „V  základním seznamu úloh. Je to pře-
hledné, dohledatelné.“

• „Vím, co se žáci učí.“
• „Že to dítě zvládá samo.“

Nápady rodičů pro vylepšení distanční vý-
uky: (Průřezový výběr odpověďmi rodičů)
• „Distanční výuka by měla probíhat podle 

rozvrhu každý den, přijde mi, že video-
konference si učitele zadávají, jak se jim 
zrovna chce......Někdy nemají ani jednu 
z toho v jeden den 4 což je špatně.“
o Odpověď školy na komentář: „Zadá-

vání distanční výuky rozhodně není 
náhodné. Za celý rok systematické 
práce a  vylepšování organizace celé 
distanční výuky škola inovovala mno-
ho pracovních postupů, které jsou 
vzájemně provázány a vychází přede-
vším z  potřeb žáků. Všechna výuka 
vždy probíhá dle rozvrhu. Na učiteli 
pak je, zda v  daný den zadává úkol 
spojený s  osvojením poznatků nebo 
vede online videokonferenci. Každá 
videokonference nemusí trvat celých 
45 minut, zbytek hodiny může být 
vyplněn samostatnou prací (úkolem). 

Může být kratší, ale funkční. Práce 
žáka v daném předmětu v ten den by 
neměla přesáhnou 45 min. Interně 
jsme stanovili minimální počty video-
konferencí: 
- 1. stupeň – třída rozdělena na 

skupiny, dle rozvrhu vždy čeština, 
matematika a další vybraný před-
mět (včetně angličtiny)

- 2. stupeň
• Jazyky – alespoň každá druhá 

hodina 
• M, Čj – alespoň 2x týdně 
• F, Ch – alespoň 1x týdně
• ostatní předměty – 1x za 14 

dní
• výchovy + semináře a  cviče-

ní – dle uvážení a charakteru 
učiva

• „Uvítal bych elektronickou žákovskou 
knížku mimo moodle, kde bych se mohl 
na všechny známky podívat i v době, kdy 
distanční výuka skončí.“
o Odpověď školy na komentář: „Přípra-

vy na přechod na elektronickou žá-
kovskou knížku probíhají již několik 
měsíců.“

• „Více on-line výuky.“
• „Více třídnických hodin, kratší videokon-

ference“
• „Dávat úkoly potřebné k tisku s větším ča-

sovým předstihem.“
• „Dcera je velice samostatná. Střídáme se 

doma tak, aby se mohla plně věnovat výu-
ce a nic nám neuniklo. Chybí mě ale fi ltr, 
kde bych mohl komplexně zobrazit aktu-
ální zadané úkoly, které nemají vložený 
soubor nebo nejsou splněny. Přinejmen-
ším znak vloženého souboru u základní-
ho zobrazení úkolů v  daném předmětu. 
Každý občas zapomene a po několika 12ti 
hodinových směnách je prohledávání jed-
notlivých úkolů nad moje síly. Známka 
se přiděluje mnohdy až po termínu, a  to 
bývá již pozdě.“
o Odpověď školy na komentář: „Nápad 

je to pěkný a rozumíme, že by pomo-
hl přehlednosti, nicméně systém tuto 
funkci neumožňuje. Jelikož jsou úko-
ly zadávány denně podle rozvrhu, je 
z organizačního hlediska pro Vás nej-
lepší každý den zkontrolovat všechny 
úkoly daného dne, které jsou zadány 
na webu distanční výuky.“

ROK, KDY ŠKOLA BYLA, NEBYLA…

Uplynul přesně rok od doby, co jsme se po-
prvé ocitli kvůli onemocnění Covid 19 doma. 
Loni, 11. března 2020, se při prohlášení, že žáci 
budou na několik dnů doma, rozeznělo školou 
jedno velké a hlasité hurá. V současné době si 
troufám říct, že by při vyhlášení návratu dětí 
do škol, zaznělo velké a hlasité hurá nejen mezi 
nimi, ale také mezi rodiči a učiteli.

Bohužel situace se nelepší, spíše naopak. 
Když jsem začala tento článek psát, byli žáci 
prvních a druhých tříd ještě ve škole. Ze dne 

na den se však situace změnila a místo slibova-
ného návratu alespoň žáků devátých tříd, do-
šlo k uzavření úplnému. Jako škola se snažíme 
reagovat na každou změnu, která přijde, a to 
okamžitě. Bohužel není v naší moci postavit se 
rozhodnutí vlády.

Září a část října bylo optimistické. Děti na-
stoupily s jistými hygienickými opatřeními do 
školy normálně. Nezbytnou součástí výuky se 
staly roušky, všudypřítomná dezinfekce, větrá-
ní, přísná pravidla ve třídách i v jídelně. Vše 

se plnilo, jak to jen bylo možné. Snažili jsme 
se v rámci doučování hlavních předmětů do-
učit učivo, které bylo poslední čtvrtrok učeno 
pouze online. Nabídku dostal každý, kdo měl 
zájem. Nemělo to však dlouhé trvání. Opět 
došlo k úplnému uzavření škol, které trvalo 
několik týdnů. Poté  se mohli vrátit alespoň 
žáci prvního stupně  a devátých tříd, pro něž 
je tento poslední rok opravdu velmi důležitý. 
Prvňáčci potřebují v začátcích velkou pomoc 
učitelů, kterou nelze online výukou nahradit, a 
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deváťáci si vybírají školu, na kterou se přihlásí 
a která bude rozhodovat o jejich budoucím ži-
votě. Zároveň se musí připravovat na zkoušky, 
které je v dubnu čekají.

Před Vánocemi jsme se pak na druhém 
stupni mohli potkávat s některými třídami jed-
nou za14 dní, neboť probíhala střídavá výuka. 
Devátých tříd a celého prvního stupně se to 
netýkalo. Ti chodili do školy každý den. Na vá-
noční prázdniny jsme odcházeli s obavami, že 
se po Vánocích opět všichni přesuneme pouze 
na online výuku. Naše obavy se naplnily a tak 
až do dnešních dnů jsem stále na online výuce. 
První a druhé třídy fungovaly bez problémů.

Online výuku se snažíme nabídnout žá-
kům v co nejvyšší možné míře a kvalitě. Zatím-
co v jarních měsících, když se nás krize dotkla 
poprvé, jsme sami nevěděli, neboť jsme dopo-

sud neměli zkušenost s touto formou výuky, 
druhou krizi a další následující již zvládáme na 
výbornou. Každý dělá, co je v jeho silách. Vy-
učování probíhá podle rozvrhu, na který byli 
žáci zvyklí již ze školy. Vyučující přitom vychá-
zí z doporučení vedení školy, které nastavilo 
určitý poměr v množství videokonferencí tak, 
aby jich nebylo málo, ale aby jich nebylo také 
příliš. Alternativou videokonferencím jsou pak 
samostatné práce, které žák plní podle svého 
denního harmonogramu.

Vzhledem k nárokům, které klade tato for-
ma výuky na technické vybavení, si mohli žáci 
od školy zapůjčit notebooky a sluchátka s mi-
krofony. Žáci bez možnosti vzdělávání online 
si každou středu a pátek dochází do školy pro 
vytištěné studijní materiály. Jiní mohou využít 
možnosti osobní konzultace ve škole v režimu 

1:1. Z pohledu samotných rodičů jsou konzul-
tace pro jejich děti velmi přínosné. Ačkoliv vý-
uka ve škole prezenčně neprobíhá, všichni žáci 
mají možnost přihlásit se k odběru dotovaných 
obědů, které zajišťuje školní jídelna a vydává „ 
z okýnka“ v jednorázových obalech. V době, 
kdy žáci prvního stupně navštěvovali školu, 
fungovala také školní družina. Byla poskyto-
vána bezplatně. Také jí se nevyhnula pravidla, 
kdy se děti z jednotlivých tříd nemohly promí-
chat. Situace byla vyřešena nevýšením počtu 
pedagogických pracovníků a rozdělením žáků 
do neměnných skupin podle tříd.

Samozřejmě, co nejde v online výuce na-
hradit, je setkávání se se spolužáky a s učiteli 
přímo ve škole. V tomto směru se snaží třídní 
učitelé věnovat svěřeným žákům alespoň na 
příležitostných třídnických hodinách.

Zpáteční lístek: Nebezpečné stroje

  Tak vás, milí přátelé, opět po dlouhé době 
vítám v malém vláčku, mířícímu do pomyslné 
zastávky mého dětství.

Tou stanicí je opět statek mé babičky a dě-
dečka Polišenských ve Slížanech, kde jsem pro-
žíval ty nejkrásnější chvíle mého útlého dětství. 
Ti, kteří znají mé dřívější vzpomínky, vědí, že 
šťastné chvíle volnosti jsem prožíval právě zde.

Ano, zde mi volnost nechyběla, tolerance 
babičky k mým prohřeškům byla obrovská a já 
jsem mohl dělat vše, prostě vše, co se mi zlíbilo. 

Dnes bych zavzpomínal na okamžik, kdy 
jsem byl i babičkou mírně pokárán.

Stalo se to tak. V zadní části dvora, byl sou-
částí celého objektu chlévů, maštalí, chlívků 
a  kurníků, na samém konci, u  krásné vysoké 
plaňkové brány do zahrad, velký prostor pod 
střechou, kde se říkalo „pod kůlnou“. Stály tam 
nejrůznější zemědělské stroje a  pomůcky, vůz 
s lejtou, fukar, bryčka, vzadu při stěně stála mlá-
tička, na stěnách visely postroje, klubka provazů 
a lan, různé skříně a regálky s hřebíky, šrouby, 
šroubováky, kladívky, noži a  vůbec veškeré to 
bohatství, které můj dědeček tak moc potřebo-
val k výkonu své zemědělské praxe. A abych byl 
důsledný, byly to vzácnosti, na které jsme my, 
děti nesměly sahat nebo je odnášet a nijak jinak 
ničit.

Abych pravdu řekl, teď už mohu, bylo to mé 
tajné místo, kde jsem nebyl viděn a mohl jsem si 
nehlučně hrát s těmi dědečkovými vzácnostmi.

Jednou takhle, bylo to nějak v  zimě, jsem 
si řekl, že se půjdu zase podívat pod kůlnu. Ba-
bička, bystrá to žena, zpozorovala, že se chys-
tám vyrazit jen v  teplákové bundě a  zarazila 
mě. „Kampak spěcháš? Zůstaň doma, venku je 
strašná zima,“ počalo její přemlouvání malého 
neposedy.

Už nevím, co jsem babičce odpověděl, ale 
určitě to nebyla informace, že se chystám do za-
kázaného místa. 

„Počkej, vezmi si na sebe aspoň šálu, cos 
dostal na Ježíška. Obratnými pohyby mi pak ně-
kolikrát omotala kolem krku dlouhou vlněnou 
angorskou různobarevnou šálu, současníci tuto 
vlnu nyní určitě znají pod pojmem „mohér“ 
a vypustila mne z kuchyně na dvůr.

Jelikož kuchyňská okna byla obrácena na 
dvůr, jistě mne babička chvíli pozorovala a sna-
žila se zjistit, kam že to jdu mrznout. Chvíli jsem 
si hrál s psíkem „Afi nou“, pak jsem se šel podí-
vat na čuníka do chlívku, polaskal jsem své mi-
láčky kozičky v jiném chlívku, především mou 
chůvu „Rohatou“, nechal jsem se ve velkém 
chlévě políbit kravičkou „Malenou“ a nakonec 
jsem opatrně vklouzl pod kůlnu.

Připadal jsem si jako objevitel nějakého 
velkého vzácného pokladu. Obcházel jsem jed-
nu vzácnost za druhou, proplétal jsem se mezi 
stroji, osahával je a dumal nad některými, nač 
vlastně jsou.

Po chvíli jsem zůstal stát u jednoho docela 
malého strojku, o kterém jsem věděl, že ho pou-
žívá hlavně babička, když chce nakrmit kačenky, 
housátka, nebo jen tak přimíchat něco zeleného 
pro čuníka. Věděl jsem, že babička vždy vloží do 
takového korýtka snůpek kopřiv a  pak zatočí 
klikou a tím točením přinutí tu pálivou kopři-
vu, aby se sama od sebe posunula k  točícímu 
se noži, který ji naseká na zcela malé drobné 
kousky.

Rozhodl jsem se, že si takové řezání také 
vyzkouším, ovšem, kde sehnat v  zimě kopři-
vy. Zklamaně jsem prohledával všechny kouty 
a  nikde nic. Až pojednou jsem si povšimnul, 
že na stěně jsou na skobě zavěšená nějaká „po-
vřísla“ ze slámy. Ta by se mi určitě hodila. Byla 
pro malého špunta zavěšená dost vysoko, ale 
mne to neodradilo. Nějakým zázračným způ-
sobem byla sláma shozena a ocitla se v korýtku 
řezačky.

Slámu jsem pracně a  velmi vkusně v  ko-
rýtku upravil a začal jsem točit klikou.  Sláma 
se velmi pomalu zasouvala pod nůž, který ji 
nařezával na slaměné drůbky. Mé slabé ručičky 
se však po chvíli z té lopoty unavily a já musel 
vynaložit větší a větší sílu, abych dosáhl svého 
dokonalého uspokojení z vykonané práce.

Točím a točím a nevšímám si, že má hlava 
se nějak podivně sklání blíž a blíž k točícímu se 
noži. Tak jsem si asi povídal, že si od té lopo-
ty odpočinu, ale co to? Hlava skloněná a  já se 
nemohl narovnat. Něco mne nutilo být ohnutý 
a po chvíli  jsem zjistil, co to bylo. Práce mne 

tak zaujala, že jsem si nevšimnul, že moje nová 
angorská šála, dárek od babičky k Vánocům, je 
spolu s dlouhou slámou vedena pod ostré nože 
řezačky.

Co teď? Už si nepamatuji, jak jsem na tom 
byl psychicky, když mi zbývalo do úplného roz-
řezání několik decimetrů, ale kluk z vesnice si 
umí v  každém věku poradit. Asi jsem si uvě-
domil, že když jsem se namotal, tak to musí jít 
i  odmotat. Opravdu, po chvíli jsem byl volný 
a v pořádku. Zato krásná barevná angorská šála 
byla na cucky. Byly to asi příliš ostré nože.

Přede mnou vyvstal velký problém, ob-
rovské dilema. Vrátit se s  roztrhanou šálou do 
kuchyně a vše vypovědět babičce nebo ji někam 
schovat a tvářit se, že jsem ji ztratil?

V  malém mozečku začal boj. Jedna myš-
lenka ubíjela druhou a na jejich místo zableskla 
další.

A  jak to skončilo? Vyhrálo to, co jsem od 
svých rodičů a  prarodičů denně poslouchal. 
Pravdomluvnost zvítězila, i když jsem ji zavrho-
val i v kuchyni, když jsem se provinile připlížil 
a snažil jsem se být nenápadný. Ale milá to žena, 
babička moje sladká, ta znala svého kloučka.

Vše vyšlo najevo, úplně vše. I  tajná práce 
pod kůlnou a zničené povříslo.

„Dobrá, chlapče, dobrá. Když mi slíbíš, že 
už nebudeš chodit dědečkovi pod kůlnu, tak já 
ti upletu šálu novou, abys nám tady nezmrzl,“ 
byla poslední vlídná slova před tím, než babička 
odešla do sednice a přinesla si košíček s novou 
angorskou vlnou, abych měl zase na zítřek při-
pravenou novou barevnou angorskou šálu.

Já se poučil. Chodil jsem dál tajně pod kůl-
nu, ale nebezpečné stroje jsem nechal dědečko-
vi.

Víte, moji milí, to jsou přece děti. Rády po-
znávají, rády dělají vše po dospělých. Vždyť je-
dině tak se učí pro život. I chyby a jiná nebezpe-
čí jsou pro ně učebnicí. A když se najde, a věřím, 
že vždy se najde milující osoba, která nakonec 
laskavě vždy řekne: „Tak já ti upletu jinou,“ pak 
je na místě, aby dítě rostlo ku prospěchu svému. 

Tak zase příště. Vláček už odjíždí zpět 
domů. 

Váš Ing. Mirko Králík
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Mistrovství České republiky juniorů a dorostu v Ostravě

INZERCE

Víkendová výprava atletů ze Sportovního 
klubu Atletika Holešov na MČR juniorů a do-
rostu byla plná osobních rekordů. 

Vrcholem byl skvělý výkon Matěje Eliáše z 
Morkovic, který v běhu na 800m vybojoval zla-
to a stal se MISTREM REPUBLIKY a zároveň 
lídrem letošních tabulek na osmistovce v hale! 

Gratulujeme
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VÍKENDOVÉ 
TAXI 

ZDEŇA

722 141 999
MOŽNOSTI ROZVOZU:

FIREMNÍCH VEČÍRKŮ, SVATEB, 
OSLAV A PODOBNÝCH AKCÍ 

KAMENICKÉ 
PRÁCE

Zdeněk
Zaoral

Zborovice

žulové krytí
pomníky

renovace písma aj.

606 846 435
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